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 دستگیری مدیر رشوه گیر 
در پتروشیمی بوشهر

رئیس کل دادگستری استان بوشهر گفت: مدیری که 
با دریافت رشوه های کلان مانع از تجهیز و نوسازی 

صنایع پتروشیمی در بوشهر می شد، دستگیر شد.
به گزارش مرکز رســانه قوه قضاییه، اظهار کرد: در 
جریان ســفر رئیس قوه قضاییه به استان بوشهر در 
بهمن ماه سال گذشته، مصوبه ای درخصوص رفع و 
تقلیل آلودگی هوای ناشی از آلایندگی شرکت های 
پتروشــیمی در اســتان به ویژه در مناطق عسلویه، 
کنگان و جم مقرر شــد. در همین راستا رئیس قوه 
قضاییه خطاب به دادگستری استان بوشهر دستور 
ورود به بحث کاهش آلایندگی صنایع را صادر کردند.

رئیس کل دادگستری استان بوشهر افزود: براساس 
مصوبه ی مورد اشاره و دســتور رئیس قوه قضاییه، 
جلســاتی با مدیران صنایع برگزار و مسائل بصورت 
همه جانبه بررسی شد، اما بعد از مدتی اقدام خاصی از 
سوی این صنایع برای کاهش آلایندگی انجام نگرفت؛ 
بنابراین تحقیقات مربوطه انجام شد و به این نتیجه 
رسیدیم که شرکت هایی که در زمینه تأمین قطعات 
جدید برای کاهش آلایندگی به صورت پیمانکار برای 
شرکت گاز کار می کنند، ارتباطات نامتعارفی با مدیر 

اقتصادی شرکت گاز در عسلویه دارند.
مهرانگیز ادامه داد: پرونده ای در این رابطه تشکیل و 
به نهادهای اطلاعاتی در استان ارسال شد و تحقیقات 

جامع و دقیقی در این زمینه انجام شد. 
رئیس کل دادگستری استان بوشهر تصریح کرد: با 
انجام تحقیقات، مشخص شد شرکت های پیمانکار 
مبلغ هنگفتــی به مدیر اقتصادی شــرکت گاز در 
عسلویه رشــوه پرداخت کرده اند که همین موضوع 
مانــع از خرید تجهیزات جدید و نوســازی صنایع 
می شد؛ به همین دلیل ما تغییر محسوسی در کاهش 

آلایندگی صنایع در منطقه مشاهده نمی کردیم.

سوءقصد به »۶0 تن« و قتل »20 نفر« از 
وکلای دادگستری در ایران

رئیــس اتحادیــه سراســری کانون هــای وکلای 
دادگســتری ایران گفت: »طی ۱۰ ســال گذشته، 
حدود ۲۰ مورد قتل و بیش از ۶۰ مورد ســوءقصد 

شدید علیه وکلای دادگستری گزارش شده است.«
جعفر کوشــا، در خصوص تعدی به وکلا هم گفت: 
برابر گزارش های گردآوری شــده، طی ۱۰ ســال 
گذشــته، حدود ۲۰ مورد قتــل و بیش از ۶۰ مورد 
ســو قصد شــدید علیه وکلای دادگستری گزارش 
شده است. همچنین بر اساس نتایج یک تحقیقات 
دانشگاهی و بر پایه یک نظرسنجی صورت گرفته از 
میان بیش از ۱۴۱۳ وکیل دادگستری )۹۵۷ وکیل 
عضو کانون وکلا و ۴۵۶ وکیل عضو مرکز وکلا(، ۸.۴ 
درصد از وکلای دادگســتری به سبب انجام وظایف 
وکالتی، طی یک سال گذشته مورد خشونت فیزیکی 
قــرار گرفته اند. این میزان در هلند ۴ درصد، نروژ، ۴ 
درصد و در آمریکا ۶.۴ درصد است.وی تصریح کرد: 
۵۵ درصد وکلا نیز در این نظرسنجی اعلام کرده اند 
که در طی یک ســال گذشــته به میزان یک تا سه 
مرتبه مورد تهدید واقع شــده اند. این میزان در در 
کشــور نروژ ۱۸ درصد، هلند ۱۸ درصد و در آمریکا 
هم ۱۸.۵ درصد گزارش شــده است.کوشا در پایان 
افزود: در این راســتا ما در اتحادیه کانون های وکلا 
کمیته حمایت از وکلای در معرض خطر را تشکیل 
داده ایم و هر وکیلی که در معرض خطر قرار می گیرد 
بــا ما ارتباط برقرار می کنــد و ما از طریق مکاتبات 
با نهاد هــای ذیصلاح، حمایت های لازم را از او انجام 
می دهیم، اما در اصل باید بر فرهنگ کار شود چرا که 

مشکلات به کل جامعه برمی گردد.

جریمه دور زدن ممنوع چقدر است؟
ارتکاب تخلف »دور زدن در محل ممنوع«، ۳۰۰ هزار 

تومان جریمه درپی خواهد داشت.
از ۲۳ تیرماه ســال جاری، بر اســاس ابلاغ محمد 
مخبر، سرپرســت وقت ریاســت جمهوری، مبالغ 
جرائم راهنمایــی و رانندگی افزایش یافت و پلیس 
امیدوار اســت که این مسئله باعث بازدارندگی شده 
و کاهش تلفات تصادفات و افزایش نظم ترافیکی را 
در پی داشته باشد.در این میان تخلف »دورزدن در 
محل ممنوع« جزو موارد پر تکراری است که انجام 
آن هم احتمال وقوع تصادفات را افزایش می دهد و 
هم موجب اخلال درنظم ترافیکی می شود. در همین 
راســتا نیز برای آن جریمه در نظر گرفته شــده که 
مبلغ آن در کلانشــهرها، مراکز استان ها، جاده های 
بین شــهری و مناطق آزاد تجاری - صنعتی ۳۰۰ 
هزار تومان است.جریمه در نظر گرفته شده برای این 
تخلف در سایر شهرها ۲۰۰ هزار تومان و در روستاها 
و راه هــای روســتایی نیز ۱۰۰ هزار تومان اســت. 
جریمه این تخلف در گذشــته تنها ۷۵ هزار تومان 
بود.بر اســاس مقررات راهنمایی و رانندگی علاوه بر 
محل هایــی که در آن تابلوی دور زدن ممنوع نصب 
شده اســت، دور زدن در نزدیکی تقاطع ها، پیچ ها، 
پل ها،مجاورت تونل ها و نزدیک ســربالایی ممنوع 
اســت. منظور از نزدیکی یعنــی فاصله حدود ۱۵۰ 
متری قبل و بعــد از این محل ها. همچین دور زدن 
روی خط ممتد مسیر و بر روی خط کشی عابر پیاده 

هم ممنوع است.

 عضو شورای شهر:
 زاکانی باید از شهرداری برود

مهدی اقراریان، عضو کمیسیون نظارت و حقوقی شورای 
شهر تهران گفت: من به عنوان عضو منتقد آقای زاکانی، 
معقتد هستم که بودن آقای زاکانی در شهرداری تهران به 
نفع تهران نیست و اگر آقای زاکانی یک روز زودتر تغییر 

کند و تعویض شود، به نفع شهر تهران است.

حوادث

 درخواست بودجه ای
 مدیریت بحران از دولت

معاون طرح،توسعه، اعتبارات و آموزش سازمان مدیریت 
بحران کشور گفت: متاسفانه ســازمان برنامه و بودجه 
برای اقدامات پیشگیرانه در بحران ها بودجه تخصیص 
نمی دهد.محســن شجاعی با اشــاره به بودجه سازمان 
مدیریت بحران کشــور گفت: در قانون مدیریت بحران، 
دو ماده به بودجه اشاره دارند. ماده اول ماده ۱۶ است که 
در آن اشاره شده است که  دولت تمامی بودجه های مورد 
نیاز مدیریت بحران، را در فصل مشخصی، معین کند و 
بر اساس آن پرداختی ها انجام شود تا اقدامات پیشگیرانه 
انجام شــود. همچنین در ماده ۱۷ این قانون آمده است 
که باید بودجه موردنیاز برای تامین خسارات در بحران ها 
توسط سازمان برنامه و بودجه کشور پرداخت شود.وی 
افزود: تمام خواســته ما از دولت، اجرای ماده ۱۶ قانون 
مدیریت بحران کشور توسط ســازمان برنامه و بودجه 
کشور  است.اگر این قانون اجرایی شود؛ همه هزینه های 
تامین اعتبارات برای بازســازی ها تامین می شــود. در 
این صورت دیگر هم به دولت فشــار وارد نمی شود و هم 

تمام برآوردهای هزینه ای خسارات پرداخت می شود.

تراز سوابق تحصیلی دانش آموزان 
متقاضی »ترمیم نمره« در حال استخراج

رئیس مرکز ارزشیابی و تضمین کیفیت نظام آموزش و 
پرورش با بیان اینکه در حال حاضر مشغول تراز گرفتن 
سوابق تحصیلی دانش آموزان و افرادی هستیم که برای 
ایجاد سابقه و ترمیم نمره اقدام کرده اند گفت: بعد از این 
اقدام، میانگین نمرات و معدل دانش آموزان و به اصطلاح 
وضعیت آموزشی دانش آموزان در امتحانات نهایی را اعلام 

می کنیم.
محســن زارعی ، با بیان اینکه هنــوز میانگین نمرات 
امتحانات نهایی مشــخص نشده اســت گفت: در حال 
حاضر مشغول تراز گرفتن سوابق تحصیلی دانش آموزان 
و افرادی هستیم که برای ایجاد سابقه و ترمیم نمره اقدام 
کرده اند بنابراین هنوز تفکیک دانش آموزان انجام نشده 
است.وی با بیان اینکه باید ابتدا تفکیک دانش آموزان انجام 
شود و بعد از آن ایجاد سابقه و ترمیم نمره را از آن مجزا 
کنیم گفت: سپس میانگین نمره و معدل دانش آموزان در 

امتحانات نهایی را اعلام می کنیم.

توانیر: رشد مصرف برق ایران، سه 
برابر میانگین جهانی بوده

رشــد بیش از ۸ درصدی مصرف برق کشور بیش از سه 
برابر میانگین جهانی است که فشار زیادی را به شبکه برق 
وارد می کند.معاون انتقال و تجارت خارجی توانیر با اشاره 
به پایداری هوای گرم تا اواسط هفته در کشور گفت: بیش 
از ۳۰ روز را با رشــد مصرف بیش از ۸ درصد و با اوج بار 
نزدیک به ۸۰ هزار مگاوات سپری کردیم. محمدالله داد 
افزود: رشــد بیش از ۸ درصدی مصرف برق کشور بیش 
از ســه برابر میانگین جهانی است که فشار زیادی را به 
شبکه برق وارد می کند.وی اضافه کرد: فقط در سه استان 
خوزستان، هرمزگان و بوشهر هزار مگاوات افزایش مصرف 
داشتیم که به اندازه مجموع برق مصرفی استان مرکزی 
است. وی در عین حال چســبندگی دمای هوا را مورد 
اشاره قرار داد و با بیان اینکه نمی توان انتظار داشت دما 
به یکباره کاهش پیدا کند، خاطرنشان کرد: به این ترتیب 
مصرف برق کاهش سریعی نخواهد داشت و هنوز نیازمند 

همکاری مردم در مدیریت مصرف برق هستیم.

هشدار فراجا به اتباع غیرمجاز : تا پایان 
سال کشور را ترک کنید

فرمانده مرزبانی فراجا گفت: »اتباع بیگانه غیرمجاز باید 
تا پایان ســال از کشــور خارج شوند.«سردار احمدعلی 
گودرزی درباره اتباع غیرمجاز گفت: سیاست ما این است 
که اتباع غیرمجاز باید تا پایان سال ۱۴۰۳ کشور را ترک 
کنند. وی افزود: ما کشور مهمان نوازی هستیم این افراد 
مدت هاست از همه امکانات در کشور ما استفاده کرده 
اند، اما دیگر باید از کشور خارج شوند. فرمانده انتظامی 
مرزبانی فراجا ادامه داد:این امر، خواسته مردم ماست و در 
راستای ایجاد امنیت این امر باید محقق شود.وی اظهار 
کرد: ۹۶ درصد از مرز ها در اختیار مرزبانی فراجاســت و 
بنا به ضرورت تنها چهار درصد از مرز ها در اختیار ارتش 
و ســپاه اســت و ما آماده باش کامل در ۲۴ ساعته روز 
هستیم.گودرزی با بیان اینکه با پشتیانی مردم مرزنشین 
می توان مرز ها را حفظ کرد؛ ادامه داد: مردم مرزنشین که 
در کنار مرز های ما هستند قوانین جاری کشور را می دانند 
و رسانه ها باید این مسائل را بیشتر ترویج کنند تا مرز ها 

که ناموس کشور هستند را حفظ کنیم.

هجوم گسترده گردوخاک به 
استان های البرز و تهران

عصر دیروز با نفوذ توده گردوخاک به استان البرز، میدان 
دید افقی در فــرودگاه پیام به ۹۰۰ متر کاهش یافت و 
شــاخص کیفیت هوا را در برخی ایســتگاه های پایش 
آلودگی استان به ۵۰۰ واحد یعنی خطرناک برای همه 
رساند.بر اساس اطلاعات سامانه پایش کیفی هوای کشور، 
در ساعت ۲۱ دیشب شاخص کیفیت هوای ایستگاه های 
ماموت البرز در ســاوجبلاغ و »منطقه ۳ کرج« به ۵۰۰ 
واحد و خطرناک برای همه رســید. این یعنی اینکه در 
این ساعت میزان آلودگی هوا در این ایستگاه ها حداقل 
سه برابر حد مجاز بود.همچنین شاخص کیفیت هوا در 
ایســتگاه منطقه ۸ کرج نیز بــه ۴۹۵ واحد و خطرناک 
برای همه رســید. آلاینده هوای البرز ذرات ۱۰ میکرون 
گردوخاک بود که به این مناطق نفوذ کرد.همچنین این 
گردوخاک به استان تهران نیز نفوذ کرد و شعاع دید افقی 
در فرودگاه مهرآباد را تا لحظه تنظیم خبر به ســه هزار 
و ۵۰۰ متر کاهش داد.گردوخاک، شاخص کیفیت هم 
اکنون هوا در برخی ایســتگاه های پایش آلودگی غرب 
تهران نظیر شهر قدس را به مرز ۵۰۰ واحد و خطرناک 

برای همه رساند.

هاشور

کل  فرمانده  اجتماعــی:  همدلی| گروه 
انتظامــی کشــور در حالی در نشســت با 
خبرنــگاران ادعا کرده که  از ابتدای ســال 
تاکنون با کاهش ۲۰ درصدی وقوع سرقت 
و افزایــش ۳۰ درصدی کشــفیات مواجه 
بــوده ایم که طبق گزارش مرکز آمار ایران؛ 
طی چند سال گذشــته میزان سرقت سیر 
صعودی داشــــته اســت. به طوری که بعد 
از مصرف مواد مخدر، ســرقت دومین جرم 
عمده در کشور محسوب می شود. همچنین 
دو ســال پیش ســازمان زندان های کشور 
اعلام کــرد که حدود ۶۸درصــد زندانی ها 
به دلیــل جرایم »مواد مخدر و ســرقت« 
در زندان ها به ســر می برند. این آمار نشان 
می دهد که جرم ســرقت در ایران به دلایل 
مشــکلات اقتصادی همچنان ادامه خواهد 

داشت.
وی ادامــه داد:  واقعیت تلخ این اســت که 
به دلایل مختلف افرادی ســرقت را پیشــه 
کرده اند و برای اینکه از این مرام و مســلک 
دور شوند در ســال جاری تعداد زیادی از 
این مجرمان بــا پابنــد الکترونیکی تحت 
کنترل هســتند و رصد می شــوند. با این 
حال رادان در نشســت با خبرنگاران مدعی 
شد که از ابتدای سال تاکنون با کاهش ۲۰ 
درصدی وقوع سرقت و افزایش ۳۰ درصدی 

کشفیات مواجه بوده ایم!
طبــق گزارش مرکز آمار ایــران؛ طی چند 
سال گذشته میزان ســرقت سیر صعودی 
داشــــته است. به طوری که بعد از مصرف 
مواد مخدر، ســرقت دومین جرم عمده در 
کشور محسوب می شود. همچنین دو سال 
پیش ســازمان زندان های کشور اعلام کرد 
که حدود ۶۸درصد زندانی ها به دلیل جرایم 
»مواد مخدر و ســرقت« در زندان ها به سر 

می برند.
 با این حال و با وجود اینکه دو ســال است 
آمار دقیقی از افزایش یا کاهش کشف انواع 

سرقت ها در دسترس نیســت، فراجا سال 
گذشته )۱۴۰۲( صرفا آمار عملکرد ۶ ماهه 
نخست همان سال را اعلام کرد و از افزایش 
آن خبر داد: »کشــف انواع سرقت ها نسبت 
به مدت مشابه آن در سال گذشته )۱۴۰۱( 
افزایش ۲۴درصدی داشته است؛ ۵۸درصد 
سرقت ها مربوط به ســرقت های خرد بوده 
که نســبت به مدت مشابه ســال گذشته 

۴۱درصد افزایش داشته است.«
 فراجا در ادامه در مورد افزایش ۹درصدی 
سرقت های مهم اعلام کرد: »میزان سرقت 
از خانــه و مغــازه ۱۱درصد، طلافروشــی 
۳۷درصد، ســرقت محموله و کالا ۷درصد، 
دســتبرد به اماکــن خصوصــی و دولتی 
۶درصد، قاپ زنــی و کیف زنی ۷۲درصد و 
افزایش  ســرقت های مســلحانه ۵۹درصد 

داشته است.«
 همچنین شهریور سال گذشته محمدرضا 
اکبری، معاون مبارزه با سرقت پلیس آگاهی 
فراجا گفت: »بیشــترین آمار دستگیری در 
طرحی دو روزه، شامل استان هایی همچون 
خراســان رضوی، تهران و استان البرز بوده 

است.« 
 ســال ۱۴۰۱ نیز اصغــر جهانگیر، معاون 
اجتماعی و پیشــگیری از وقــوع جرم قوه 
قضاییه با بیان اینکه ســرقت یکی از جرایم 
مهم در ۵ ســال گذشته اســت که از آمار 
بالایی نیز برخوردار بوده، گفت: »در ســال 
۱۴۰۰، ۸۵۰ هــزار پرونــده در ارتبــاط با 
سرقت ثبت و ســیصد و خرده ای هزار نفر 
هم در این رابطه توســط نیــروی انتظامی 
دستگیر شــدند، اما همه پرونده ها منجر به 

نتیجه نشده است.«
 این آمار نشان می دهد که جرم سرقت در 
ایران به دلایل مشکلات اقتصادی همچنان 

ادامه خواهد داشت.
متعدد  گزارش هــای  در همین خصــوص 
کاربران شــبکه های اجتماعــی نیز حاکی 

از افزایــش خفت گیری با ســلاح ســرد، 
کیف قاپــی و ســرقت موبایــل در مناطق 
شــهری است. مجرمان اما به قدری گستاخ 
شــده اند که حتی در معابر اصلی شهر هم 
دســت از سرقت و شرارت بر نمی دارند. به 
عنوان مثال چنــدی قبل خبری در فضای 
مجازی منتشــر شد که براساس آن پس از 
دستگیری ســارقی در تهران مشخص شده 
بــود که وی نیــز چندی قبــل در بزرگراه 
همت، و در ساعت های خلوت شبانگاهی به 
ماشینی که راننده آن زن جوانی بوده حمله 

ور شده و به وی تجاوز کرده است.
این موارد در حالی مطرح می شود که سال 
گذشته سردار رحیمی ، رئیس پلیس وقت 
تهران در پاســخ به خبرنگار »همدلی« در 
مورد گستاخ شدن سارقان و مجرمان گفته 
بود: متاسفانه همین طور است. برای همین 
ما نیز تلاشمان را مضاعف کرده ایم و گشت 

های جدیدی را تشکیل داده ایم.
چرا افزایش؟

بهــرام بیــات، جامعه شناســی کــه خود 
نیز ســالها فعالیــت در نیــروی انتظامی 
را در کارنامــه اش دارد، در گفــت و گو با 
»همدلــی« با تاییــد ظهر مجــدد پدیده 
راهزنی و افزایش آمار ســرقت ها در کشور 
می گوید: در مجموع بررسی تاریخ راهزنی 
و ســرقت در ایران نشــان می دهد که هر 
وقت وضعیت فشــارهای اقتصادی و تورم 
روی مردم امانشان را بریده و سفره هایشان 
را خالی کرده، شاهد اوج گیری مجدد آمار 
سرقت ها و راهزنی ها هستیم. در حقیقت 
مــی تــوان دو دلیل را بــرای افزایش آمار 
راهزنی برشــمرد. اول؛ به دست اوردن پول 
مفــت و بی زحمت و بادآورده که می تواند 
جوانــان امروز که چنــدان اعتقادی به کار 
کردن ندارند را وسوســه کند و دوم؛ همان 

فشارهای اقتصادی و بیکاری و... .
براســاس یک اصل کلی ریشــه کن کردن 

پدیــده ســرقت را می تــوان در دو بخش 
خلاصه کرد. اول: بهبود شــرایط اقتصادی 
و معیشــتی که وظیفه دولت اســت و دوم 
برخورد قانونی با مجرمان که برعهده نیروی 
انتظامی است. بیات با تایید این نظریه می 
گوید: اینها البته راهکارهای اورژانسی است. 
اگر تعداد این سرقت و راهزنی ها کم باشد 
کنترل آن بر عهده نیروی انتظامی است اما 
در بحث های کلان، اگــر می خواهیم این 
مساله به صورت ریشــه ای حل شود، باید 
مســئولان واقعا در تمام مناسبات سیاسی، 
سیاســت خارجی، رویکردهای اقتصادی و 
صنعتی و… به یاد داشته باشند که ممکن 
اســت تبعات اقدامات و تصمیم هایشــان 
منجــر به کاهش اقتــدار و امنیت و قدرت 
در داخل کشور شود. همانگونه که الان هم 
شاخصه های منتشر شده حکایت از افزایش 
سرقت  و راهزنی و کاهش امنیت در جامعه 
دارد و اینکه دســت اندرکاران نیز نتوانسته 
اند از عهده قلع و قمع و کاهش آن به خوبی 

برآیند.
این جامعه شناس تصریح می کند: واقعیت 
این اســت که جوانی که به پــول بادآورده 
عــادت کرده حتــی اگر بخواهیــد پول و 
مستمری بیکاری هم به وی بپردازید نمی 
تواند وی را راضی کند. در حقیقت در دوره 
ریاست جمهوری ۳ رئیس دولت اخیر یعنی 
احمدی نژاد، روحانی و رئیســی، کشور ما 
روز به روز ضعیف تر و بی برنامه تر شــده 
و اعقلانیت از مدیریت کلان کشــور رخت 
بربسته اســت.  اینها بالاخره نتیجه اش در 
جایی مشــخص می شود که شاید شاخص 
ترین آنها همان نشــانه رفتن امنیت جامعه 
و افزایش همین بزه هایی باشــد که شاهد 

آن هستیم.
حالا باید منتظر ماند و دید که این تناقض در 
آمار چه انعکاسی در رسانه ها و اظهار نظر های 

فرماندهان نیروی انتظامی خواهد داشت؟

»همدلی« از آمار متناقض در این باره گزارش می دهد 

»افزایش« یا »کاهش« سرقت؟

همدلی| رئیس ســازمان غذا و دارو بــر تامین پایدار ارز 
و همچنین نقدینگی کافی بــرای صنعت دارو، تجهیزات 
و شیرخشــک تاکید کرد و درخواست های این سازمان و 
صنایع از بانک مرکزی و سازمان برنامه و بودجه را مطرح 

کرد.
دکتر »ســیدحیدر محمدی« درباره آخرین وضعیت بازار 
دارویی کشور و تخصیص ارز جهت تامین نیاز بازار، گفت: 
در حال حاضر وضعیت بازار دارویی کشــور نسبتا پایدار 
اســت و لازم اســت روند تخصیص ارز و تامین منابع به 
صورت کامل و مســتمر صورت گیــرد تا متعاقبا نیازهای 

بازار دارویی کشور نیز به موقع تامین شود.
وی گفت: بــا توجه به همکاری بانــک مرکزی از ابتدای 
امسال تاکنون، در حال حاضر شرایط خوب است اما لازم 
اســت که ذخایر اســتراتژیک را بویژه در حوزه داروهای 
اساسی افزایش دهیم و تلاش مان در این راستاست. یعنی 
یکی از مســایل خیلی مهم برای ما آن اســت که ذخایر 

استراتژیک برای داروهای اساسی بالا رود.
محمدی ادامه داد: دو عامل در افزایش ذخایر استراتژیک 
دارو مهم اســت؛ یکی تامین پایــدار ارز و دیگری تامین 
نقدینگی کافی. در حوزه ارز تقریبا از ابتدای سال شرایط 
خوب بوده و امیدواریم تا پایان ســال با همین روش و به 

صورت کامل، کافی و مستمر تامین شود.
لزوم همــکاری بانک ها برای تامیــن نقدینگی بازار دارو، 

تجهیزات و شیرخشک
محمــدی افزود: دیگری بحث نقدینگی اســت که اکنون 
شــرایط خوبی ندارد. در تامیــن نقدینگی موارد مختلفی 
اثرگذار اســت؛ ابتــدا آنکه فروش شــرکت ها باید خوب 
باشد، دیگری هم برگشت ســرمایه شرکت ها و پرداخت 
بیمه ها اســت و دیگری هم تســهیلات بانکی اســت. در 
بخش تسهیلات بانکی، متاسفانه بانک ها چندان همکاری 

ندارند، تســهیلات نمی دهند و یکی از گلایه های صنایع 
دارو، تجهیزات و شیرخشک آن است که تسهیلات به آنها 
تعلق نمی گیرد. در مجموع دو مبحث تســهیلات بانکی و 

همچنین پرداخت مطالبات بیمه ای بسیار مهم است.
محمدی در پاســخ به ایســنا درباره پرداخت تسهیلات 
بانکــی به صنایــع دارو، تجهیزات و شیرخشــک، گفت: 
از بهمن ماه ســال گذشــته و به جهت کنترل نقدینگی 
بازار دارو و تجهیزات و شیرخشــک، بانک ها بخشنامه ای 
داشــتند اما تســهیلات پرداخــت نمی شــد و هنوز هم 
مقداری تســهیلات انقباضی اســت. در همین زمینه نیز 
ما درخواســت کردیم، مســاعدت و موافقت شد که ۵۰ 
هــزار میلیارد تومان مازاد، تســهیلات جدید برای دارو و 
تجهیزات پزشــکی و شیرخشک داده شــود و در همین 
راستا هم به بانک های عامل دستور آن را داده اند اما هنوز 
اجرایی نشــده و پیگیریم که با مساعدت رییس کل بانک 

مرکزی و همکاری بانک های عامل اجرایی شود.
چند درخواست از سازمان برنامه و بودجه

رئیس سازمان غذا و دارو همچنین در پاسخ به سوال دیگر 
ایســنا درباره تغییر مدیریتی در سازمان برنامه و بودجه 
و مطالبات ســازمان غذا و دارو، گفت: درخواســت ما از 
ســازمان برنامه بودجه آن است که یارانه دارو )دارویار( از 
محل بودجه عمومی پرداخت شــود. در همین راستا نیز 
مصوبه ای در دبیرخانه ســران قوا ابلاغ شد که ۱۲۰هزار 
میلیارد تومان از اعتبارات دارویار و نان به بودجه عمومی 
منتقل شــد؛ چراکــه بودجه عمومی جهــت پرداخت در 
دســترس تر اســت و لذا این موضوع یک اتفاق خوبی بود 

که صورت گرفت.
وی در ایــن باره به یارانه دارویی اشــاره کــرد و افزود: 
درخواست مان آن است که ماهانه حداقل ۵همت )۵هزار 
میلیارد تومان( از همین عدد فعلی یارانه دارو را به صورت 
مســتمر پرداخت کنند و منتظر دریافت اســناد نباشند؛ 
یارانه ماهانه به مراکز درمانی پرداخت شــود و بعد سندها 
را دریافت کنند. در همین راســتا نیز قانون برنامه ششم 
و هفتم توســعه این اجازه را داده که حداقل ۶۰ درصد از 
اعتبارات را به صورت علی الحســاب بدون سند پرداخت 
کنند. بنابراین لازم در این جهت عمل شــود تا به مشکل 
برخــورد نکنیم. در مجموع درخواســت ما آن اســت که 

اعتبارات را به موقع پرداخت کنند.
گفتنی است روز گذشته نیز دکتر حیدر محمدی - رئیس 
ســازمان غذا و دارو از مصوبه بانک مرکزی برای کمک به 
نوسازی خطوط تولید دارو و تجهیزات پزشکی  خبر داد و 
با بیان اینکه جلسه ای با دستور رئیس کل بانک مرکزی، 
تشــکیل و در این جلســه توافقات خوبی صورت گرفت، 
گفت: یکی از مهمترین توافقــات، پیگیری خط اعتباری 
۵۰ هزار میلیارد تومانی برای حوزه ســلامت بود که قرار 
شــد طی روزهای آینده از ســوی بانک های عامل ابلاغ و 

اجرایی شود. 

افزایش ذخایر استراتژیک دارو؛ یک ضرورت


